



CSVS E-NEWSLETTER – Fall 2022

CSVS President's Message

Dear Colleagues,

Happy Fall! For those who attended the Annual Canadian Society for Vascular Surgery Meeting in Vancouver, I'm sure you will agree it was wonderful to finally have an in-person meeting. It was amazing to see the energy from our trainees and listen to the excellent quality of presentations. It reminded me of how much I missed this energy and personal connection during the past 2+ years of online events.

This year's honoured guest speaker was Dr. Jason Lee from Stanford who gave two inspiring talks. It was great to have Dr. Lee visit and provide us with insightful commentary as well as an opportunity to interact with surgeons, trainees, and other attendees.

A very special thanks to this year's Program Chair, Dr. Ivica Vucemilo and Assistant Program Chair, Dr. Virginia Gunn. They put together a fabulous program- one that will set the bar high for future meetings. I would also like to give credit and special mention to Dr. Heather Gill, who has finished her term as our Research Committee Chair. Despite setbacks and hardships from COVID, she has been instrumental at continuing to push through our research interests and foster our academic mission. We are excited to have her maintain a position on the Executive Committee as President-Elect, congrats Heather! Dr. Kirk Lawlor did a fantastic job as Local Arrangements Chair. His selection of venues and menus for dinners were outstanding. Who doesn't love having a drink with sea-lions or dinning amongst the fish!

It is hard to mention everyone who helped to make this year's CSVS Annual Meeting one to remember. However, one individual who needs to be recognized with a sincere 'Thank You!/Merci!' is Ms. Alexi Campbell, our Managing Director. Alexi, with the help of a special guest Christiane Dowsing, did a spectacular job of ensuring the meeting was seamless and expertly run.

One of my personal highlights was the *Presidential Address* by Dr. Luc Dubois. The meeting represented the culmination of his term as CSVS President. With grace and humbleness, he delivered an address that was thought provoking and entertaining. Many thanks Dr. Dubois for all you have done and continue to do for the Society.

I would be remiss if I didn't mention my wonderful wife Hayley Harlock, whose organization *The Flipside Life*, hosted an inaugural daytime event for our spouses and partners. We hope to offer similar events at future meetings for our very deserving loved ones.

For those of you who were able to make it to the online CSVS Journal Club on October 19th, you were exposed to some great articles presented by the University of British Columbia, hosted by Dr. Kirk Lawlor, and with guest moderator, Dr. Tom Forbes. I hope the event provided insights and new perspective for all who attended. We look forward to another online Journal Club in the new year hosted by the University of Toronto.



Delivered recently to your inbox, you will have received a call out for volunteers needed for the CSVS Diversity, Equity, and Inclusivity Task Force. This group will work under the guidance and leadership of Dr. Virginia Gunn. The Task Force will help to provide important insight and direction for the CSVS Executive and Vascular surgery in Canada on the important DEI issues. We will look forward to sharing the findings of the Task Force with our membership and we will continue to strive for excellence in building and nurturing a diverse Vascular Surgery community that is inclusive to all.

Mark your calendars! Our 2023 CSVS Annual Meeting will be held in beautiful Quebec City from September 8-9, 2023. I am pleased to announce that our guest speaker at CSVS 2023 will be Dr. Stephan Haulon from Paris, France. For those of you who know him, I'm sure you will agree that his insights and expertise will be a highlight of the meeting.

There are several other initiatives that we are pursuing during the coming months, including CSVS branding, the possibility of a Winter ski meeting, and the establishment of our very own CSVS Journal.

I am honoured to be the current CSVS President, and look forward to working closely with our Executive this year to help ensure our path continues to be bright.

Wishing you and your families all the best.

Sincerely,

John Harlock, MD MSc FRCSC FACS
President Canadian Society for Vascular Surgery



Message du président

Chers collègues,

Bon automne! Si vous avez assisté à la conférence annuelle de la Société canadienne de chirurgie vasculaire (SCCV) tenue à Vancouver, je suis sûr que vous conviendrez que c'était merveilleux que ce soit enfin une rencontre en personne. C'était incroyable de voir l'énergie de nos stagiaires et d'écouter d'excellents exposés. Cela m'a rappelé à quel point cette énergie et ces liens personnels m'ont manqué au cours des deux dernières années d'activités virtuelles.

Cette année, le conférencier et invité d'honneur était le Dr Jason Lee, de Stanford, qui a donné deux exposés inspirants. Ce fut un plaisir de recevoir sa visite. Il nous a fait part de ses commentaires perspicaces et nous a donné l'occasion d'échanger avec des chirurgiens, des stagiaires et d'autres participants.

Je remercie tout particulièrement le président du programme de cette année, le Dr Ivica Vucemilo, et la présidente adjointe du programme, la Dre Virginia Gunn. Ils ont mis sur pied un programme fabuleux, qui placera la barre très haut pour les prochaines réunions. Je tiens également à remercier et à mentionner tout spécialement la Dre Heather Gill, qui a terminé son mandat de présidente de notre comité de recherche. Malgré les revers et les difficultés occasionnés par la pandémie de COVID-19, elle a joué un rôle déterminant dans la poursuite de nos intérêts de recherche et dans la promotion de notre mission universitaire. Nous sommes ravis qu'elle conserve sa place au sein du comité exécutif à titre de présidente élue. Toutes mes félicitations, Heather ! Le Dr Kirk Lawlor a fait un travail remarquable comme président de l'organisation sur place. Son choix d'endroits et de menus de dîners était remarquable. Qui n'aime pas prendre un verre en compagnies d'otaries, ou dîner parmi les poissons?

Il est difficile de citer tous ceux qui ont contribué à faire de la conférence annuelle de la SCCV de cette année un événement mémorable. Cependant, il y a une personne qui doit être reconnue en particulier et à laquelle on doit dire un sincère Merci. Il s'agit de Mme Alexi Campbell, notre directrice générale. Alexi, avec l'aide d'une invitée spéciale, Mme Christiane Dowsing, ont fait un travail spectaculaire pour s'assurer que la conférence se déroule sans heurts et de façon magistrale.

L'un de mes moments forts a été le discours présidentiel du Dr Luc Dubois. Cette réunion représentait le point culminant de son mandat de président de la SCCV. Avec grâce et humilité, il a prononcé un discours qui a suscité la réflexion et qui était divertissant. Dr Dubois, merci beaucoup pour tout ce que vous avez fait et continuez à faire pour la Société.

Je m'en voudrais de ne pas mentionner ma merveilleuse femme, Hayley Harlock, qui a organisé The Flipside Life, activité inaugurale tenue en journée à l'intention des conjoints et partenaires. Nous espérons proposer des événements similaires lors des prochaines réunions pour nos proches très méritants.



Pour ceux d'entre vous qui ont pu se rendre au Club du Journal de la SCCV en ligne le 19 octobre, vous avez lu d'excellents articles de l'Université de la Colombie-Britannique, présentés par le Dr Kirk Lawlor, et l'animateur invité, le Dr Tom Forbes. J'espère que l'activité a permis à tous ceux qui y ont assisté de découvrir de nouvelles perspectives. Nous attendons avec impatience un autre Journal Club en ligne dans la nouvelle année, organisé par l'Université de Toronto.

Vous avez reçu récemment dans votre boîte de réception de courriels un appel aux volontaires pour le groupe de travail du SCCV sur la diversité, l'équité et l'inclusivité. Ce groupe travaillera sous la direction de la Dre Virginia Gunn. Le groupe de travail contribuera à donner de l'information et une orientation importante au conseil exécutif de la SCCV et à la chirurgie vasculaire au Canada sur les questions importantes liées à la diversité et l'inclusion. Nous sommes impatients de faire part des conclusions du groupe de travail à nos membres et nous continuerons à viser l'excellence dans l'édification et le développement d'une communauté de chirurgie vasculaire diversifiée et inclusive pour tous.

À noter dans votre agenda. La conférence annuelle de 2023 de la SCCV se tiendra dans la magnifique ville de Québec les 8 et 9 septembre 2023. Je suis heureux d'annoncer que notre conférencier invité sera le Dr Stephan Haulon de Paris, en France. Pour ceux d'entre vous qui le connaissent, je suis sûr que vous conviendrez que ses idées et son savoir seront un point fort de la réunion.

Il y a plusieurs autres initiatives que nous poursuivrons au cours des prochains mois, y compris l'image de marque de la SCVS, la possibilité d'une réunion de ski d'hiver, et la création de notre propre journal de la SCVS.

C'est un honneur pour moi d'être l'actuel président de la SCCV, et je me réjouis de travailler en étroite collaboration avec la direction générale cette année pour faire en sorte que notre chemin continue à être brillant.

Mes souhaits à votre famille et à vous-même.

Sincères salutations,

Le président de la Société canadienne de chirurgie vasculaire
John Harlock, M.D. M.Sc., FRCSC, FACS



CSVS 2022 Annual Meeting Highlights

Over 240 delegates attended the 44th Annual Meeting on Vascular Surgery which was held in person in Vancouver, BC from September 9-10, 2022. We received a large number of quality papers this year which allowed the program chair, Dr. Ivica Vucemilo to put together an impressive academic program. In addition, delegates were able to catch-up and socialize at the wine and cheese poster session on the Friday and at the CSVS annual dinner at the Vancouver Aquarium.

Dr. Jason T. Lee, the CSVS invited guest speaker, presented two talks while actively participating in the program and interacting with residents, students and members over the two days.

Congratulations to the 2022 Award Recipients

CLINICAL INVESTIGATOR AWARD

Dr. Douglas Wooster, University of Toronto

Comparison of IAC vs SRU Criteria for Interpretation of Carotid Duplex Studies: Impact on Diagnosis and Patient Care

JOHN L. PROVAN EDUCATIONAL AWARD

Ariane Bergeron, McGill University

Effect of Perioperative Patient Education via Animated Videos in Patient Undergoing Endovascular Abdominal Aneurysm Repair

RESIDENT RESEARCH AWARD

Dr. Angela Kim, McGill University

Optimal Management of Infrainguinal Chronic Limb Threatening Ischemia in Patient Lacking Consensus on Initial Revascularization Strategy

RESIDENT RESEARCH AWARD

Dr. Ben Li, University of Toronto

Using Machine Learning to Predict Outcomes Following Major Vascular Surgery

JOSEPHUS C. LUKE AWARD

Dr. Angela Kim, McGill University

Timing of Complications Following Carotid Endarterectomy for Symptomatic and Asymptomatic Carotid Artery Stenosis



CSVS NATIONAL STUDENT RESEARCH AWARD

Joanne Abi-Jaoude, McGill University

The Influence of Resources and Job Demands on Burnout, Work Engagement, and Job Satisfaction in the Canadian Vascular Surgery Workforce

CSVS NATIONAL STUDENT RESEARCH AWARD

Ariane Bergeron, McGill University/Université de Montréal

Effect of Perioperative Patient Education via Animated Videos in Patients Undergoing Vascular Surgery

CSVS NATIONAL STUDENT RESEARCH AWARD

Serena Hope, University of Toronto

Postoperative Glucose Control and Complications in Vascular Surgery Patients

CSVS NATIONAL STUDENT RESEARCH AWARD

Bao Linh Pham, Université de Montréal

Community Engagement for Limb Salvage Care in Quebec (CELS)

Mark your Calendars!

Watch for updates as we begin to plan for the CSVS 45th Annual Meeting on Vascular Surgery from September 8-9, 2023 in Québec City, QC! Centre des Congrès de Québec & Hilton Québec.

CSVS 2023 Membership Dues/Cotisations SCCV 2023

A reminder that membership dues payments can be made quickly and securely with the online option that appears on your invoice. Dues may also be paid by mail with a cheque or by calling the CSVS office with a credit card.

Thank you to everyone that has renewed for 2022!